

**Circular No (31)**

**Special Measures Concerning the issuing of  
an Endorsement Attesting the Recognition  
of a Foreign Certificate of Competency**

**تعميم رقم (٣١)**

**الإجراءات الخاصة المتعلقة بإصدار إقرار  
بؤكد الاعتراف بشهادة كفاءة أجنبية**

To:

- Saudi Ports Authority (VP of Policies and Legislation).
- All classification societies authorities in KSA
- All Shipping companies in KSA.
- Whom it may concern.

إلى:

- الهيئة العامة للموانئ (نائب الرئيس للسياسات والتشريعات).
- جميع هيئات التصنيف المعتمدة في المملكة العربية السعودية.
- جميع شركات النقل البحري في المملكة.
- من يهمله الامر.

With reference to the IMO circular No FAL.5/Circ.39/Rev.2 issued on 26/04/2016, the Transport General Authority (Maritime Transport Sector), decides the following:

إشارة إلى تعميم المنظمة البحرية الدولية (IMO) الصادر برقم FAL.5/Circ.39/Rev.2 بتاريخ ٢٦/٠٤/٢٠١٦م، فإن الهيئة العامة للنقل (قطاع النقل البحري) ، تقرر ما يلي:

1. The Endorsements attesting the recognition of certificates of competency should be issued to foreign seafarers working on board ships flying the Saudi flag, **electronically** and considered to be as **originals**.
2. The endorsements issued prior to the date of this circular remain valid until their expiration date.
3. The verification of the authenticity and validity of these endorsements can be checked through the following e-mail: **m.t.s@tga.gov.sa**

١. أن يتم إصدار الإقرارات التي تؤكد الاعتراف بشهادات الكفاءة الأجنبية، للبحارة الأجانب العاملين على متن السفن التي ترفع العلم السعودي إلكترونياً واعتبارها إقرارات أصلية .
٢. الإقرارات الصادرة قبل تاريخ هذا التعميم تبقى صالحة إلى تاريخ انتهاء صلاحيتها.
٣. يمكن التحقق من صحة وصلاحية هذه الإقرارات عن طريق البريد الإلكتروني التالي: **m.t.s@tga.gov.sa**



المشرف على قطاع النقل البحري

General Director of Maritime Transport Sector

عبدالرحمن بن معتوق الثنيان

Abdulrahman Maatouk Althonayan